
ZAPISNIK S PRVE REDOVITE SJEDNICE SREDIŠNJEG ODBORA HRVATSKOG 

ARHEOLOŠKOG DRUŠTVA U 2023. GODINI 

 

Prva redovita sjednica Središnjeg odbora Hrvatskog arheološkog društva održana je 14.2.2023. 

u 10 sati putem Zoom-a. Sjednicom je predsjedavala Jacqueline Balen, predsjednica Društva. 

Jednoglasno je prihvaćen predložen dnevni red. 

1. Znanstveni skup i Godišnja skupština za godinu 2023. 

Skup Hrvatskog arheološkog društva 2023. godine održat će se u Belom Manastiru od 2. do 

6.10.2023.  Suorganizatori skupa su Centar za kulturu Beli Manastir, Arheološki muzej u 

Osijeku  i Arheološki muzej u Zagrebu. Jacqueline Balen zatražila je da članovi Središnjeg 

odbora pošalju prijedloge za naziv skupa, a sama je predložila da naziv ne uključuje smo novija 

istraživanja Baranje već širi kontekst i prostor. Predložila je i posebnu sekciju koja bi pokrivala 

teme iz područja metodologije. Članovi Središnjeg odbora svoje prijedloge trebaju poslati do 

kraja veljače 2023. godine. Uz to, Jacqueline Balen predložila je da na skupu sudjeluje pozvani 

predavač, primjerice Eszter Bánffy (predsjednica Europske asocijacije arheologa) koja bi 

predavanjem mogla otvoriti skup, ukoliko je to sukladno ostalim obvezama. Kao mjesto za 

prijem i predavanje, predložila je Arheološki muzej u Osijeku. Sažetci za skup primat će se do 

1.6.2023. godine. Smještaj za članove Središnjeg odbora, bit će organiziran u Hotelu Patria u 

Belom Manastiru. Treba definirati izložbe koje će biti postavljene za vrijeme trajanja skupa, 

jedna je izložba ˝Baština Baranje-kroz Baranju okom, dušom, lopatom i špahtlom˝, 

koordinatorice Jacqueline Balen koja je navela da je o mogućim prijedlozima razgovarala i s 

Draganom Rajković iz Arheološkog muzeja u Osijeku. Ante Alajbeg izrazio je slaganje s 

predloženom, općenitijom temom kako bi više ljudi moglo sudjelovati na skupu u Belom 

Manastiru. 

2. Rad Društva u 2023. godini 

Ministarstvo kulture objavilo rezultate rada udruga. Dobiven iznos jednak je kao i prijašnjih 

godina: 40.000,00 kn, odnosno 5.309,24 EUR. Sredstva su namijenjena za redoviti rad 

Hrvatskog arheološkog društva. Prošle su godine dobivena sredstva Ministarstva znanosti i 

obrazovanja koja su bila namijenjena za organizaciju skupa i Izdanja HAD-a sa skupa u 

Bjelovaru, no sredstva su isplaćena tek u prosincu. Jacqueline Balen podsjetila je da je Hrvatsko 

arheološko društvo svake godine uključeno u organizaciju znanstvenog skupa MetArh na 



Filozofskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu. Smatra da bi se članovi Središnjeg odbora trebali 

aktivirati oko prijava programa za popularizaciju znanosti pri Ministarstvu znanosti i 

obrazovanja koje će natječaj raspisati tijekom svibnja ili lipnja ove godine. Predlaže da se u 

program popularizacije uključe mlađi kolege. Jelena Jovanović predložila je predavanja s 

temom tekućih istraživanja u arheologiji na području Dalmacije. Predlaže se da muzeji budu 

mjesta koja će ugošćavati predavanja koja bi se održavala jednom mjesečno. Ante Alajbeg 

predlaže da se dio tih predavanja uključi u obilježavanje 130-e obljetnice osnutka Muzeja 

hrvatskih arheoloških spomenika u Splitu. Jacqueline Balen predložila je da se o tome napiše 

prilog u ˝Obavijestima˝ Hrvatskog arheološkog društva. Željko Krnčević dogovorio je sastanak 

s Antom Alajbegom oko mogućih događanja i organizacije predavanja u Bribirskoj Glavici. 

Jacqueline Balen obavijestila je da je iz tiska izašao zbornik sa skupa Hrvatskog arheološkog 

skupa u Hvaru. Zbornik je, jednim dijelom, financirao grad Hvar te će se svečana promocija 

održati upravo u tom gradu, 26.2.2023. godine. Predstavnik Hrvatskog arheološkog društva na 

predstavljanju zbornika bit će Hrvoje Potrebica.  

Sredstva koja su preostala na računu Hrvatskog arheološkog društva, bit će utrošena u svrhu 

organizacije skupa u Baranji.  

3. Nakladnička djelatnost 

Na sjednici nije prisutan Domagoj Tončinić koji bi detaljnije mogao izložiti aktivnosti 

nakladničke djelatnosti. Nakladnička djelatnost predstavlja najveći problem u radu Hrvatskog 

arheološkog društva. ˝Obavijesti˝ za prošlu godinu još uvijek nisu izdane. Jacqueline Balen 

upozorava da su upravo ˝Obavijesti˝ ono što članovi očekuju svake godine. ˝Obavijesti˝ su 

prelomljene, no čekaju se još neke dorade. Problem koji se ističe odnosi se na prikupljanje 

radova. Jacqueline Balen upućuje molbu članovima Središnjeg odbora za veću aktivnost u 

prikupljanju radova, među kolegama i studentima arheologije. 

Aktivno se radi na recenziranju radova sa skupa održanog u Sisku. Koordinaciju poslova vodi 

Ivan Drnić. Morana Vuković održala je sastanak za Izdanja sa skupa održanog u Zadru. Za ta 

Izdanja, radovi se primaju do 1.11.2023. godine. U Splitu je Jacqueline Balen održala sastanak 

s Anom Marinović iz splitskog muzeja, koji se odnosio na Izdanja sa skupa u Saloni. Predano 

je pet radova, jedan je povučen. Emil Podrug iz Gradskog muzeja Šibenik,  javio se za aktivan 

rad u prikupljanju članaka za Izdanja sa skupa u Šibeniku. Izdanja sa skupa u Bjelovaru su 

prelomljena. Do održavanja skupa u Belom Manastiru, Izdanja sa skupa u Bjelovaru, trebala bi 

biti u tisku. Hrvoje Potrebica trebao bi izvijestiti što je s člancima za Izdanja sa skupa u Požegi.  



4. Primanje novih članova 

Novi članovi. Rasprava o tome da li da se novi članovi primaju retrogradno ili ne, o članarinama 

zaposlenicima muzeja od strane muzeja te o preračunavanju članarina po tečaju konverzije u 

euro. 

5. Razno 

Hrvatsko arheološko društvo zaprimilo je dvije molbe za financijsku potporu. Prva je stigla za 

financijsku potporu organizacije Postgraduate Zooarchaeology Forum od strane studenata 

poslijediplomskog studija arheologije u Zagrebu i Zadru te članova neprofitne udruge ZipArh. 

Postgraduate Zooarchaeology Forum održat će se na Filozofskom fakultetu Sveučilišta u 

Zagrebu tijekom svibnja 2023. godine. Traženi iznos je 400,00 EUR. 

Druga molba odnosi se na organizaciju skupa hrvatske ranokršćanske arheologije HRRANA 

koji će se održati na Filozofskom fakultetu Sveučilišta u Zagrebu, u ožujku 2023. godine. 

Traženi iznos je otprilike 600,00 EUR-a 

Hrvatsko arheološko društvo trenutno na računu ima otprilike 5.000,00 EUR-a. Od toga je 

3.075,00 EUR-a rezervirano za Izdanja skupa. ˝Obavijesti˝ su plaćene, ali treba računati na 

poštarinu. 

Jacqueline Balen izražava sklonost podršci studentima poslijediplomskog studija. Jana Škrgulja 

se slaže s predsjednicom. Adriana Gri-Štorga također. Hrvoje Potrebica izražava stav da se 

trebamo voditi sredstvima koji se dobivaju od Ministarstva kulture i režijskim troškovima koji 

je teško preusmjeriti te, sukladno tomu, smatra da se može dati 40% od traženog iznosa, a da 

se pritom ne ugrozi stabilnost Društva radi loše projekcije. 

Odlučeno je da se traži dodatna specifikacija troškova za obje molbe te da se, sukladno 

specifikacijama, članovi Središnjeg odbora izjasne o sufinanciranju mailom do 17.2.2023. 

godine. 

Željko Krnčević izvijestio je da će se tijekom 2025. godine obilježiti 100 godina od osnivanja 

Gradskog muzeja Šibenik te raži prijedloge za obilježavanje obljetnice. 

Jacqueline Balen traži prijedloge za mjesto održavanja skupa Hrvatskog arheološkog društva u 

2024. godini. Jedan od prijedloga je Korčula.  

Sjednica je završena u 11:30 sati. 

Zapisnik vodila: Jana Škrgulja, tajnica Hrvatskog arheološkog društva 


